

DGCAA Virtual Meeting/Reunion virtuelle des DGAC

7 June/juin 2021



ICAO



High-level Conference on COVID-19 (HLCC 2021)

**“One Vision for Aviation Recovery,
Resilience and Sustainability beyond
the Global Pandemic”**

Conférence de haut niveau sur la COVID-19 (HLCC 2021)

**“Une même vision pour la relance, la
résilience et la pérennité de l’aviation
après la pandémie mondiale ”**

Presented by/Présenté par

*Prosper Zo’o Minto’o, Directeur régional Afrique occidentale et centrale
Regional Director, Western and Central Africa*



Content

- **HLCC 2021 Objective**
- **HLCC 2021 Format**
- **Attendance**
- **Expected outcomes**
- **Action Required by States**

Plan

- **Objectif de la HLCC 2021**
- **Format de la HLCC 2021**
- **Participation**
- **Resultats attendus**
- **Suite a donner par les Etats**



- To **reach a global consensus on a multilateral approach**, supported by political will and commitments of States,
- To **enable the safe and efficient recovery** of aviation from the COVID-19 crisis,
- To **build a foundation to strengthen resilience in aviation** and make it more sustainable in the future.
- Consider a **broad range of issues with particular focus on safety and facilitation objectives** taking into account the economic impact of COVID-19 on the aviation sector
- **Promote and strengthen collective efforts** to harmonize measures, and a risk management strategy through the Implementation of the recommendations by the CART

- **Parvenir à un consensus mondial sur une approche multilatérale**, appuyée par la volonté politique et l'engagement des États,
- **Assurer une relance sûre et efficace** de l'aviation après la crise de la COVID-19,
- **Jeter les bases permettant de renforcer sa résilience** et sa pérennité à l'avenir.
- **Examiner un large éventail de questions, en mettant l'accent sur les objectifs de sécurité et de facilitation**, en prenant en compte l'incidence économique de COVID-19 sur l'aviation
- **Promouvoir et d'étayer les efforts collectifs** visant à harmoniser des mesures ainsi qu'une stratégie de gestion des risques par la mise en œuvre des recommandations de la CART



Conference Registration and Format / Inscription et Format de la Conference

- Given the uncertainties surrounding the ongoing COVID-19 pandemic and associated travel restrictions, the **Conference will be held in either a virtual or hybrid setting.**
- The **final decided format will be posted in the HLCC website** by the end of July 2021.
- Registration will be open once a decision on the setting of the Conference is decided

For updated information please visit periodically:

https://www.icao.int/Meetings/HLCC2021/Pages/default_fr.aspx

Or contact: hlcc@icao.int

- *Vu les incertitudes entourant la pandémie actuelle de COVID19, notamment les restrictions de voyage, la **Conférence se tiendra en mode virtuel ou hybride.***
- *Le format finalement retenu sera publié sur le site web de la Conférence HLCC d'ici la fin du mois de juillet 2021.*

Les inscriptions seront ouvertes lorsque le format de la Conference sera retenu.

Bien vouloir visiter périodiquement le site suivant :

https://www.icao.int/Meetings/HLCC2021/Pages/default_fr.aspx

Ou contacter: hlcc@icao.int

Plenary sessions (opening, three Ministerial and closing)

- **Interactive roundtable discussions by ministers**, setting the stage to discuss key policies to aid aviation recovery and set resilience, and set guidelines for the two working streams
 - **Adoption of the declarations**
- *Plénières ministérielles avec tables rondes interactives, pour lancer la discussion des politiques destinées à aider la relance et établir la résilience de l'aviation, et définir les lignes directrices pour les deux volets*
 - *Adoption des déclarations*

Technical Streams / Volets techniques

- **Safety**

Elevation of **technologies, business models** and **training approaches** to attract next generation

- **Facilitation**

Deal with **consolidated reports received from States**; uncovering three major accesses i.e. **harmonization of health measures at the borders, use of technology in development of digital solutions, and overcoming the short-term and long-term challengers** like the set of multi-layer risk mitigations strategies

- **Sécurité**

Faire une plus grande place aux **technologies, nouveaux modèles d'activité et nouvelles approches de la formation** pour attirer la prochaine génération

- **Facilitation**

Traiter les rapports consolidés reçus des Etats; explorer trois accès majeurs c.a.dire **l'harmonisation des mesures de sante aux frontières, l'utilisation de la technologie pour le développement de solutions numériques**, et surmonter les défis a court et moyens termes avec les stratégies d'atténuation des risques multicouches



Open to all Member States / Ouverte a tous les Etats membres

- **Ministers, as well as heads of international organizations and industry** organizations, whose participation is strongly encouraged.
- **Senior officials** in a decision-making capacity
 - ✓ High-level technical advisors on aviation safety, security, facilitation, economic, financial and public health
- **Council guests** with observer status
 - ✓ Representatives from non-Member States and International organizations
- **Ministres, dirigeants d'organisations internationales et de l'industrie** dont la participation est tres encouragee
- **Hauts fonctionnaires avec pouvoir de decision**
 - ✓ Conseillers techniques de haut niveau en securite de l'aviation, surete, facilitation, economie, finance et sante publique
- **Invites du Conseil avec statut d'observateur**
 - ✓ Representants d'Etats non-membres, et Organisations internationales



ICAO

UNITING AVIATION

HLCC 2021 Expected Outcomes / Résultats attendus

- a) Chairperson's Summary, which provides an overview of the decisions at Ministerial Plenary (round tables I and II on 12 and 13 October 2021);
 - b) Reports containing conclusions and recommendations by the Safety and Facilitation Streams within the scope of their respective agendas; and
 - c) Declaration of the Conference, which will be adopted at the closing Ministerial Plenary on 22 October 2021.
- a) Résumé de la Présidence, qui présentera un aperçu des décisions de la plénière ministérielle (tables rondes I et II des 12 et 13 octobre 2021) ;
 - b) Les rapports présentant les conclusions et les recommandations des volets Sécurité et Facilitation, dans le cadre de leurs ordres du jour respectifs ;
 - c) La Déclaration de la Conférence, qui sera adoptée lors de la plénière ministérielle de clôture, le 22 octobre 2021.



HLCC 2021 Action Required by States/ Suite a donner par les Etats

- **Download** from the **ICAO Secure Portal** (<http://portal.icao.int>) the relevant **ICAO State Letter 2021/40**, thoroughly review it and act accordingly
- For **updated information**, please **visit periodically the Conference (HLCC) website** at <https://www.icao.int/Meetings/HLCC2021>
- **Confirm HLCC 2021 attendance; complete online registration** and provide **credentials by 1 October 2021**
- **Inform Minister and Deputy Minister** level participants in the Ministerial Plenary sessions by **1 October 2021**
- **Submit documentation** (including written statements) **before the deadline of 30 August 2021**

- **Telecharger depuis le Portail securise de l'OACI** (<http://portal.icao.int>) la lettre aux Etats **2021/40**, l'examiner attentivement et y donner suite
- Pour les mises a jour, bien vouloir visiter periodiquement le site de la Conference (**HLCC**) <https://www.icao.int/Meetings/HLCC2021>
- **Confirmer la participation a la Conference; completer l'inscription en ligne et presenter les creances au 1 October 2021**
- **Informer Minister and Deputy Minister** level participants in the Ministerial Plenary sessions by **1 October 2021**
- **Soumettre la documentation** (y compris les declarations ecrites) avant le **30 aout 2021**



ICAO

UNITING AVIATION



ICAO

North American
Central American
and Caribbean
(NACC) Office
Mexico City

South American
(SAM) Office
Lima

ICAO
Headquarters
Montréal

Western and
Central African
(WACAF) Office
Dakar

European and
North Atlantic
(EUR/NAT) Office
Paris

Middle East
(MID) Office
Cairo

Eastern and
Southern African
(ESAF) Office
Nairobi

Asia and Pacific
(APAC) Sub-office
Beijing

Asia and Pacific
(APAC) Office
Bangkok



THANK YOU